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W odpowiedzi na Raport Krajowego Mechanizmu prewencji z wizytacji Miejskiej Izby 

Wytrzeźwień we Włocławku wyjaśniam co następuje:

W dniu 9 października 2012 roku odbyło się zebranie z pracownikami Izby na którym 

został omówiony Raport Krajowego Mechanizmu Prewencji z wizytacji w Miejskiej Izbie 

Wytrzeźwień we Włocławku w dniu 10 września 2012 roku. Podczas spotkania zostały 

wprowadzone i omówione zmiany w dotychczasowym działaniu Izby.

1. Zrezygnowano z praktyki polegającej na przymusowym rozbieraniu wszystkich 

pacjentów. Pacjenci pozostają w swoim ubraniu, jeżeli jest czyste, w innym przypadku 

wydawana jest odzież zastępcza w postaci szlafroku oraz butów z włókniny. 

Dotychczasowa praktyka polegająca na przymusowym rozbieraniu pacjentów 

wynikała z troski o ich bezpieczeństwo. Niejednokrotnie w tatach poprzednich 

zdarzały się próby samobójcze z wykorzystaniem odzieży.

2. Zalecono stosowanie środka przymusu bezpośredniego tylko i wyłącznie w 

przypadkach szczególnych w których istnieje zagrożenie dla żyda i zdrowia pacjenta 

lub osób z nim przebywających. Pracownicy zobowiązali się do bezwzględnego 

przestrzegania tego zalecenia.

3. Dokonano przeglądu monitoringu a w szczególności zasadności zastosowań środka 

przymusu bezpośredniego i faktycznej kontroli osoby unieruchomionej zgodnie z 

przepisami § 11 ust. 1 lit c i d rozporządzenia Ministra Zdrowia w sprawie trybu 

doprowadzania, przyjmowania i zwalniania osób w stanie nietrzeźwości oraz 

organizacji izb wytrzeźwień i placówek utworzonych lub wskazanych przez jednostkę 

samorządu terytorialnego. Na pracowników którzy nie wywiązywali się z powyższych 

obowiązków została nałożona kara porządkowa przewidziana w regulaminie.



4. Każda osoba doprowadzana do Miejskiej Izby Wytrzeźwień we Włocławku 

poddawana jest badaniu lekarskiemu. Zwyczajowo ma to miejsce w rozbieralni. 

Jednak zgodnie z zaleceniami Krajowego Mechanizmu Prewencji w pomieszczeniach 

Izby zostało wyodrębnione pomieszczenie -  gabinet zabiegowy w którym 

dokonywane jest badanie lekarskie.

5. Pomieszczenie rozbieralni jest monitorowane gdyż w przeszłości zdarzały się 

przypadki ujawnienia przez pracowników Izby podczas przebierania środków 

psychotropowych chowanych przez pacjentów. Nagranie stanowiło późniejszy dowód 

w toczącym się postępowaniu prokuratorskim. Obecnie mając na myśli zalecenia 

Krajowego Mechanizmu Prewencji rozważana jest możliwość zamontowania 

parawanu w pomieszczeniu przebieralni.

6. Sanitariaty wyposażane są w niezbędne elementy wyposażenia tj. mydło, ręcznik, 

papier toaletowy na bieżąco. Sytuacja opisana w raporcie była wyjątkowa a osoba 

odpowiedzialna za jej powstanie została ukarana. Brak deski klozetowej wynikał z 

faktu zniszczenia jej przez pacjenta. Obecnie braki zostały naprawione i sanitariaty 

wyposażone są we wszystkie niezbędne elementy wyposażenia.

7. Osobom przebywającym w Izbie wydaje się w okresie letnim prześcieradło natomiast 

w okresie zimowym dodatkowo osoby te otrzymuje poszwę oraz koc. Nadmieniam iż 

w dniu kontroli pomieszczenia Izby były ogrzewane za pomocą systemu centralnego 

ogrzewania.

8. Sytuacja opisana w raporcie dotycząca stosowania alkometru nie posiadającego 

ważnego świadectwa wzorcowania był wyjątkowa. Izba posiada dwa alkometry do 

badania stężenia alkoholu w wydychanym powietrzu. Alkometry te wykorzystywane 

są naprzemiennie gdyż wymagają wzorcowania co pół roku. Alkometr z ważnym 

świadectwem wzorcowania uległ awarii i był w naprawie u producenta firmie AWAT z 

Warszawy. Na czas naprawy wypożyczono z KMP we Włocławku analizator wydechu 

typu ALCO-SENSOR wraz z drukarką i za jego pomocą dokonywano pomiaru 

zawartości alkoholu w wydychanym powietrzu. Urządzenie to miało ważne 

świadectwo wzorcowania.

9. Zostały opracowane prawa pacjenta oraz zbiór adresów instytucji do których mogą 

zwracać się osoby przebywające w Izbie. Obecnie trwają prace nad odpowiednią 

szatą graficzną i udostępnieniu tych informacji pacjentom w postaci tablic.



10. Pisemna informacja dotycząca możliwości złożenia zażalenia na zasadność i legalność 

doprowadzenia oraz prawidłowość wykonania decyzji o zatrzymaniu i doprowadzeniu 

do izby, placówki, zakładu opieki zdrowotnej lub jednostki Policji zawarta jest w 

dwóch miejscach: W protokole doprowadzenia osoby w celu wytrzeźwienia którego 

kopię otrzymuje pacjent oraz w karcie pobytu w Miejskiej Izbie Wytrzeźwień gdzie 

pacjent po przedstawieniu mu tego prawa przez pracownika Izby podpisuje 

otrzymanie informacji własnoręcznym podpisem. Dodatkowo informacja

0 możliwości złożenia zażalenia widnieć będzie na tablicach z prawami pacjenta.

11. Karta kontroli pacjenta unieruchomionego co do zasady nie dotyczy Izb wytrzeźwień 

lecz mając na względzie tzw. „dobra praktykę" została ona wprowadzona i jest 

dołączana do karty pacjenta. Ponadto został wprowadzony rejestr sytuacji 

nadzwyczajnych takich jak zgony, próby samobójcze, samookaleczenia , pobicia itp. 

oraz rejestr pacjentów unieruchomionych.

12. Skargi osób przyjętych odnotowywane są w dzienniku korespondencji przychodzącej i 

zaopatrzone w odpowiednie numery dziennika. Odpowiedzi na skargi po uzyskaniu 

stanowiska pracowników udzielane są na bieżąca u ustawowym terminie. Od dnia

1 października 2012 roku funkcjonuje również osobny rejestr skarg i wniosków.

13. Zalecenia wymienione w punktach 7-12 zostaną wykonane w miarę zgromadzenia 

odpowiednich środków finansowych.
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Otrzymują:
1) Prezydent Miasta Włocławek
2) Wydział Promocji Zdrowia i Polityki Społeczne] (PZPS.8141.3.29.2012.2012)
3) a/a
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W odpowiedzi na pismo z dnia 26. 09.2012r. znak; RPO-711924-VII-720.7/12/MD 
dot. raportu z przeprowadzonej wizytacji w Miejskiej Izbie Wytrzeźwień we Włocławku 
przez pracowników Zespołu „Krajowy Mechanizm Prewencji” uprzejmie informuję, 
iż podtrzymuję stanowisko i wyjaśnienie przedstawione w udzielonej przez p. Piotra 
Stolcmana Dyrektora Miejskiej Izby Wytrzeźwień odpowiedzi przesłanej Państwu 
pismem z dnia 1!. 10. 2012r.> znale: MIW 233/12 - odnośnie punktów 1-6,  13-  22 
( w załączeniu kserokopia)

Jednocześnie informuję, że wykonanie zaleceń opisanych w punktach 7 - 1 2  
na realizację przez Dyrektora Miejskiej Izby Wytrzeźwień będzie uwzględnione w projekcie 
budżetu miasta na rok 2013 w miarę posiadanych możliwości finansowych.
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Zespół
„Krajowy Mechanizm Prewencji"

Pan
Piotr Stolcman
Dyrektor Miejskiej Izby Wytrzeźwień 
Ul. Szpitalna 33 
87-800 Włocławek

W odpowiedzi na pismo z dnia 11 października br. (data wpływu do Biura RPO 15

października br.) uprzejmie dziękuję za ustosunkowanie się do wniosków i zaleceń 

zawartych w Raporcie Krajowego Mechanizmu Prewencji.

Na wstępie, pragnę zaznaczyć, iż nie odniósł się Pan do kwestii udziału 

funkcjonariuszy w badaniu lekarskim. Podkreślam, iż ich obecność podczas czynności 

medycznych wobec pacjentów winna być ograniczona do niezbędnych, uzasadnionych 

okolicznościami sytuacji, w których zachodzi obawa o bezpieczeństwo personelu.

Mechanizm podkreśla, iż gwarancją intymności, będącej podstawowym prawem, jest 

rezygnacja z monitoringu w pomieszczeniu, w którym pacjenci przebierają się. 

Optymalnym rozwiązaniem jest także zamontowanie parawanu. Wdrożenie rozwiązań 

powinno być zaś bezzwłoczne.

Nie wszystkie, z zawartych w Raporcie zaleceń, odnoszących się do warunków 

bytowych {numer 7-12), wymagają dużych nakładów finansowych. Ponadto, część z nich 

powinna zostać potraktowana jako priorytetowa np. zdemontowanie kraty w łazience 

przeznaczonej dla pacjentów. Proszę także, aby w miarę możliwości, określił Pan horyzont 

czasowy wykonania zaleceń, które wiążą się z poniesieniem kosztów pieniężnych.

DYREKTOR ZESPOŁU
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W odpowiedzi na pismo z dnia 16 października 2012 roku (data wpływu do BRPO

zawartych w Raporcie Krajowego Mechanizmu Prewencji.

Zrozumiałe jest, iż na realizację zaleceń Mechanizmu potrzebne jest zaplecze 

finansowe, które zostanie określone w budżecie na nowy rok, jednakże część 

rekomendacji ma charakter priorytetowy. Najważniejsza dotyczy konieczności 

zdemontowania kraty w pomieszczeniu z prysznicem. Obecna konstrukcja budzi 

bowiem podejrzenie, iż wobec pacjentów stosowane jest przymusowe mycie, uznawane 

przez Krajowy Mechanizm Prewencji jako poniżające traktowanie. Wspomniane 

wątpliwości wyeliminuje zatem pozbycie się owej kraty.

30 października br.) uprzejmie dziękuję za ustosunkowanie się do wniosków i zaleceń
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W odpowiedzi na pismo RPO-711924-VH-720.7/12/MMo z dnia 25 października 2012 
roku Miejska Izba Wytrzeźwień we Włocławku uprzejmie informuję, iż udział Policji bądź 
Straży miejskiej w badaniu pacjenta został całkowicie wykluczony. Z uwagi na kwestie 
bezpieczeństwa monitoring przebieralni nie może zostać zlikwidowany. Trwają prace nad 
zamontowaniem parawanu tak aby zapewnić intymność podczas przebierania osobie 
doprowadzonej.

Obecnie w miarę posiadanych środków finansowych realizowane są zalecenia 
wykazane w raporcie (7-12). Całość prac powinna zakończyć się w II kwartale 2013 roku. 
Ponadto informuję iż krata w łazience przeznaczonej dla pacjentów została już 
zdemontowana.
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